
PROTOKÓŁ NR XL/2021 
 

z XL sesji RADY MIASTA GDAŃSKA, 

która odbyła się w dniu 18 października 2021 roku 

w Nowym Ratuszu ul. Wały Jagiellońskie 1   

 

 
 
Początek obrad godz. 1600 

W sesji na 34 udział wzięło 33 radnych, 
nieobecny radny Łukasz Bejm  
 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
 

PUNKT 1 
 

SPRAWY REGULAMINOWE 
 
 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Otworzyła obrady sesji, wyjaśniła, że odbędzie się 1 głosowanie w sprawie 

apelu złożonego przez klub KO i WdG. Odbędzie się ono imiennie, bez 

systemu esesja.  

 

Poddała pod głosowanie wniosek o zmianę porządku obrad                                          

i wprowadzenie pod obrady apelu ws. zatrzymania destrukcji polskiego 

systemu edukacji:   

 

                                                   za                                      -     19 
                                                   przeciw                             -     12 
                                                   wstrzymało się                 -      0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 



Spytała wnioskodawcę – Prezydent Miasta Gdańska, czy wyraża zgodę 

na taką zmianę porządku. Prezydent wyraziła zgodę.  

 

PUNKT 2 
 

Debata nad „Wizją rozwoju gdańskiej edukacji w kontekście 

projektowanych zmian prawa oświatowego”  

 

 

ALEKSANDRA DULKIEWICZ Prezydent Miasta Gdańska  

Wspomniała o minionym święcie edukacji narodowej. Podziękowała 

przewodniczącej RMG za zwołanie dzisiejszej sesji. Powiedziała                                    

o projektowanych zmianach w oświacie. Przypomniała o zakończonym                        

w ubiegłym tygodniu gdańskim tygodniu demokracji. Zaprosiła do 

rozmowy i dyskusji. Przytoczyła dane dot. dopłaty z budżetu miasta do 

zadań edukacyjnych, które powinny być pokrywane z subwencji z rządu 

centralnego.  

 

MONIKA CHABIOR Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  

Przedstawiła prezentację „szkoła i przedszkole współpracy”, stanowi ona 

załącznik nr 2 do protokołu.  

 

JAROSŁAW MAREK SPYCHAŁA  

Opowiedział o gdańskiej edukacji, która oparta jest na szeroko rozumianej 

wolności, a prawa i wolności wszystkich stron są szanowane. Wspomniał 

o wzorcu nauczyciela, dyrektora.  

 

FRANCISZEK PUTULSKI  

Wspomniał, że przez lata funkcjonowało ministerstwo edukacji narodowej, 

a teraz jest to ministerstwo edukacji. Powiedział również o subwencji 

oświatowej i wskazał główne grzechy jednostek samorządu terytorialnego 

w zakresie realizacji zadań oświatowych. Wyszczególnił koszty 

wynagrodzeń nauczycieli w stosunku do subwencji oświatowej.  

Wyliczenia stanowią załącznik nr 3 do protokołu.  

 

ALINA MOLSKA  

Wskazała, że Związek Nauczycielstwa Polskiego w całości zaopiniował 

negatywnie rządowy projekt nowelizacji Karty Nauczyciela oraz 

propozycje zmian w ustawie prawo oświatowe. Nowelizacja prawa 

oświatowego znacząco zwiększa kompetencje kuratora oświaty, kosztem 

ustawowych uprawnień organów prowadzących szkoły i jest 



zaprzeczeniem procesu przemian w latach 90., które przyniosły 

decentralizację zadań państwa. Projekt zmian zmierza do utworzenia 

urzędowej kontroli, ogranicza autonomię szkół, dyrektorów i nauczycieli. 

Edukacja XXI wieku wymaga uznania idei samorządności i demokratyzacji 

życia szkoły. Odniosła się konkretnie do zaproponowanych zmian, min. do 

kwestii awansu nauczycieli, zmiany godzin pensum,  dodała, że zmiany te 

nie były konsultowane ze środowiskiem nauczycieli.  

 

BOŻENA BRAUER  

Podobnie jak Alina Molska, również odniosła się do zapowiadanych zmian 

w systemie oświaty. Podziękowała ministrowi Potulskiemu za 

przypomnienie sprawy szkoły w Kokoszkach.  

 

AGNIESZKA TOMASIK  

Podziękowała radnym, Komisji Edukacji i Wydziałowi Rozwoju 

Społecznego za wspieranie i rozwijanie gdańskiej edukacji. Wspomniała 

o tym, że szkołę tworzą dzieci, ich rodzice, nauczyciele i dyrektorzy. 

Powiedziała o sytuacji nauczyciela w szkole, że jest on jednym                                  

z najważniejszych ogniw. Dodała, że powoli zaczyna brakować 

nauczycieli. Dodała, że zna receptę, jak uzdrowić szkołę: trzeba porządnie 

opłacić nauczycieli, mocno pilnować autonomii szkoły, współpracować. 

Dodał, że proponowane zmiany zaszkodzą dzieciom i polskiej rodzinie.  

 

KATARZYNA KUŹMA - GIOREWA  

Wystąpienie stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

KRZYSZTOF LINDE  

Opowiedział o samorządzie uczniowskim w IX LO, o organizowanych                   

w szkole akcjach.  

 

IGOR DORAWA  

Wystąpienie stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

MAREK SMOLSKI  

Przedstawił szkołę z punktu widzenia rodzica. Mówił o pojęciu odrabiania 

lekcji, zadań domowych, nauce często niepotrzebnych rzeczy, systemie 

oceniania, procesie kontroli nauczania, ciężkich plecakach.  

 

JAN SUCHANEK  

Powiedział, że pracuje w kancelarii obsługującej Gdańskie Centrum Usług 

Wspólnych, spotyka się na co dzień z problemami nauczycieli, rodziców                          



i dyrektorów. Wspomniał o wielu nowych obowiązkach dyrektorów szkół, 

nakładanych na nich w związku z COVID, problemach prawnych, z którymi 

się borykają. Poprosił radę aby we wszystkich podejmowanych uchwałach 

miała na uwadze dobro dzieci.  

 

Radny PRZEMYSŁAW MAJEWSKI  

Podziękował wszystkim ekspertom, przedstawicielom różnych sfer 

oświaty, edukacji za ich wypowiedzi podczas dzisiejszej sesji. Wyraził 

obawy czy dzisiejsza nadzwyczajna sesja faktycznie przyczyni się do 

tego, że nastąpi poprawa projektów ustaw. Dodał, że godzinę przed 

dzisiejszą sesją otrzymali radni apel klubu Ko i WdG. I treść tego apelu 

zostanie przedstawiony jako efekt dzisiejszej sesji RMG a treść tego apelu 

ma się nijak do tego, co było dzisiaj przedstawiane.  

 

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  

Odczytał oświadczenie: „oświata dla wszystkich Polaków jest bardzo 

istotna i ważna, edukacja zaś rozumiana, jako permanentny proces 

zdobywania wiedzy i doskonalenia umiejętności, jako inwestycja                              

w człowieka, od przedszkolaka po studenta z docenianym nauczycielem 

jako twórcą procesu wychowania i nauczania, wartością nadrzędną. 

Dlatego my, jako radni klubu PiS jesteśmy przeciwni by wykorzystywać         

w swoich doraźnych walkach politycznych szkołę a przede wszystkim 

nauczycieli, pracowników, młodzież i dzieci. Prezydent Gdańska 

Aleksandra Dulkiewicz wnioskując o nadzwyczajną sesję Rady Miasta 

Gdańska w uzasadnieniu napisała: „w związku z projektowanymi oraz 

komunikowanymi medialnie zmianami w prawie oświatowym, istnieje 

konieczność przeprowadzenia szerszej debaty wszystkich środowisk 

skupionych wokół gdańskiej oświaty nad ich ewentualnymi 

konsekwencjami”. Uważamy, że dyskusje nad projektami cząstkowymi 

jest nieuzasadniona. W przededniu negocjacji rządu ze związkami 

zawodowymi, pracodawcami, samorządowcami, jest zwykłą hucpa 

polityczną, szkodzącą środowisku oświatowemu, które słusznie domaga 

się zmian w edukacji. Brak ekspertów wszystkich stron, w tym przede 

wszystkim przedstawicieli organu nadzoru pedagogicznego, kuratora 

oświaty, przedstawicieli środowisk organizacji pozarządowych różnych 

opcji, zajmujących się edukacją a także braku możliwości powołania przez 

opozycję własnych ekspertów jest niedopuszczalne. Oświata jest zbyt 

ważnym elementem życia codziennego mieszkańców Gdańska by 

traktować ją tak po macoszemu, bez powagi urzędu, bez możliwości 

wspólnego z opozycją jej tworzenia. Dlatego apelujemy do prezydent 

Gdańska, zostawmy negocjacje profesjonalistom, wszystkim 



zainteresowanym stronom a nie tylko wybranym jednostronnie 

przedstawicielom, ekspertom, niech podejmą wyzwanie, przed jakim stoi 

dzisiejsza edukacja, niech w sposób poważny i uzasadniony a nie po 

godzinach, jak nam to pani proponuje, rozwiązują problemy polskiej 

oświaty, dla dobra nas i naszych przyszłych pokoleń. Nie godzimy się na 

propagandowe, instrumentalne wykorzystanie radnych miasta Gdańska      

w bieżącej walce politycznej.  

 

Radny BOGDAN OLESZEK  

Przypomniał, że budżet miasta to ogromna kwota, przeznaczona na 

edukację.  

 

Radny WOJCIECH BŁASZKOWSKI  

Wspomniał, że edukacja jest obszarem życia niezwykle ważnym, co do 

tego chyba nikt nie ma wątpliwości. O tym, że dzieje się źle w polskiej 

edukacji, świadczą protesty w całej Polsce, wyrażane przez różne osoby, 

pochodzące z różnych środowisk. Dziś każdy kto śledzi polska edukację, 

widzi, że szkoła polska jest popychana w bardzo złym kierunku. Do 

polskiej szkoły wraz z proponowanymi zmianami wraca polityka, w swoim 

najgorszym wydaniu. Następuje niebezpieczna ideologizacja szkoły.                                 

O wszystkim ma decydować minister wskazany przez władze partyjne. 

Wraz z przekazaniem niebywałych kompetencji ministrowi, odbiera się 

kompetencje i środki finansowe samorządom. Szkoła na pewno 

potrzebuje zmian, ale takich, które poprawią warunki do nauki dzieci                           

i młodzieży. Zachęcił zebranych do podjęcia przygotowanego apelu.  

 

Radna BEATA DUNAJEWSKA  

Podziękowała wszystkim, którzy znaleźli czas by przyjść do rady miasta                  

i powiedzieć tych wiele ważnych słów. Złożyła nauczycielom najlepsze 

życzenia z okazji dnia nauczyciela. Dodała, że pomysły ministra Czarnka 

przerażają.  

 

Radny KRYSTIAN KŁOS 

Odniósł się do związków zawodowych, powiedział, że pierwsza 

propozycja została odrzucona przez związki zawodowe, dotyczące tego 

projektu ustawy, a druga pojawiła się jeszcze gorsza. Poprosił o 

wsłuchiwanie się w głos ekspertów.  

 

Radna KATARZYNA CZERNIEWSKA   

Podziękowała za obecność podczas obrad dzisiejszej sesji, za cierpliwość 

i wytrwałość.  



 

PUNKT 2A 
 
Apel w sprawie zatrzymania destrukcji polskiego systemu edukacji  

 

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR  

Przedstawił apel zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  

 

Przewodnicząca podała projekt pod głosowanie:  

 

 

                                                   za                                      -     21 
                                                   przeciw                             -     12 
                                                   wstrzymało się                 -      0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

 

 

Apel 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

     w sprawie zatrzymania destrukcji polskiego systemu 
edukacji  

 
z dnia 18 października 2021 r. 

 
Apel stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

PUNKT 3 

 

ZAKOŃCZENIE OBRAD 

 

 

Obrady zakończono o godzinie 19:38. 

 

Przewodnicząca 
Rady Miasta Gdańska 

 
 

Agnieszka Owczarczak 
 

 

 
Protokół sporządziła 
na podstawie zapisu w formie cyfrowej 
 
 
starszy inspektor BRMG  
Anna Ferlin 
 


